

### 立德树人

润物细无声:论茶文化在全民终身学习活动中的育人功能 ..... 王晓丽(1)

### 本刊专稿

我国开放大学践行开放理念的脉络与趋势研究 ..... 袁松鹤(5)

### 开放大学论坛

新时代背景下开放大学教师评价体系研究 ..... 孙一凡(14)

### 开放远程教育

开放大学 MOOC 教学视频设计与开发研究 ..... 陈 洁 张文涛(18)

### 教学研究

完全学分制下开放大学教学质量评价体系研究 ..... 孙 云 陈 霞 方宇波(26)

基于教学学术视角的开放大学教师专业化发展研究 ..... 陈 春 刘志芳(30)

### 职业教育与培训

新时期产业工人队伍建设研究综述及策略分析 ..... 尉迟文珠(34)

职业本科教育数字媒体人才培养分析 ..... 夏宝红(39)

### 终身教育

- 关于雄安新区终身教育立法的思考 ..... 刘珺珺 安 琪 徐 莉(45)
- 沧州市农村成人教育发展现状分析 ..... 孟祥彬(50)

### 社区教育

- 学习型社会背景下社区教育运行机制探索
- 以四川省为例 ..... 徐冰霞 何 红(55)
- 乡村振兴:县域开放大学服务乡镇社区教育研究 ..... 徐鸿洲 金桂英 吴 磊(61)

### 老年教育

- 天津市老年教育数字化的现状调研与对策建议 ..... 陈立勇(65)
- 老年教育智能化服务创新实践研究
- 以天津市西青区老年大学智能手机课堂为例 ..... 刘 彤 李顺田 展明春(70)

### 年度总目录

- 《天津电大学报》2021 年 1—4 期总目录 ..... (75)

# Main Contents

## Moral Education

On the Role of Tea Culture in the National Lifelong Learning Activities ..... Wang Xiaoli(1)

## Special Feature

Research on the Development and Trend of Practicing the Concept of Openness of Open Universities  
in China ..... Yuan Songhe(5)

## Open University Forum

Research on Teacher Evaluation System of Open University under the Background of the New Era  
..... Sun Yifan(14)

## Open and Distance Education

Research on the Design and Development of MOOC Teaching Videos of Open University ..... Chen Jie(et. al.)(18)

## Teaching and Research

Research on Teaching Quality Evaluation System of Open University Based on Full Credit System  
..... Sun Yun(et. al.)(26)

Research on the Professional Development of Teachers in Open Universities from the Perspective  
of Scholarship of Teaching ..... Chen Chun(et. al.)(30)

## Vocational Education and Training

Research Review and Strategy Analysis on the Construction of Industrial Worker Team in the  
New Era ..... Yuchi Wenzhu(34)

Analysis on the Cultivation of Digital Media Undergraduates of Vocational Colleges ..... Xia Baohong(39)

## Lifelong Education

On the Legislation of Lifelong Education in Xiong'an New Area ..... Liu Junjun(et. al.)(45)

Analysis on the Current Development of Rural Adult Education in Cangzhou ..... Meng Xiangbin(50)

## Community Education

Exploration on the Operation Mechanism of Community Education under the Background of  
a Learning Society ..... Xu Bingxia(et. al.)(55)

Rural Revitalization: Research on County Open Universities Serving Township Community Education  
..... Xu Hongzhou(et. al.)(61)

## Elderly Education

Investigation on the Current Situation and Countermeasures of Digitization of Elderly Education  
in Tianjin ..... Chen Liyong(65)

Research on the Innovation Practice of Intelligent Service in Elderly Education ..... Liu Tong(et. al.)(70)

## Annual General Contents

Contents of *Journal of Tianjin Radio and Television University* (Vol.1-4, 2021) ..... (75)